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Oheismateriaalit: 

− Lausuntopyyntö  

− Toimenpideohjelma 2021-2030 

− Periaatteet haja-asutusalueen vesihuollon kehittämiseen 

− Vesiosuuskuntien avustusperiaatteet 

− Vesihuollon kehittämissuunnitelma 

 

Vihdin Vesi on pyytänyt Siuntion kunnalta lausuntoa kehittämissuunni-

telman luonnokseen 10.01.2022 mennessä. Vihdin Veden vesihuollon 

kehittämissuunnitelman luonnoksessa (Ramboll 2021) käydään läpi ve-

sihuollon nykytila kunnan alueella ja esitetään väestö- ja aluekehitysen-

nusteisiin perustuen tarvittavia kehitystoimenpiteitä vuoteen 2030 asti. 

Kunta on saanut lisäaikaa lausunnon antamiseen 1.2.2022 saakka. 

 

Asian tausta  

 

Vesihuollon järjestäminen Vihdin kunnan alueella voidaan jakaa karke-

asti kolmen eri tahon kesken; kunnan vesihuoltolaitos, yksityinen vesi-

huoltolaitos (vesiosuuskunta tai yritys) tai yksityinen kiinteistö (kiinteis-

tökohtainen vesihuolto). Näiden toimijoiden yhteistyöllä pyritään saavut-

tamaan taloudellisesti, ympäristönsuojelullisesti ja terveydellisesti järke-

vimmät vaihtoehdot. Vihdin kunnan alueella vesihuoltoverkostoihin on 

liittynyt noin 60 % alueen asukkaista. Vesihuoltoverkostojen ulkopuolel-

le jää noin 11 800 asukasta.  

 

Väestöennusteena on suunnitelmassa käytetty kunnan omaa strategisen 

yleiskaavan ennustetta, josta on valittu 1,5 % vuosittainen kasvutavoite. 

Vuosittaisen kasvun tarkkaa prosenttilukua tärkeämpää on hahmottaa 

kasvun sijoittuminen vesihuollon toiminta-alueille sekä erityisesti Num-

melan alueelle, mikäli Etelä-Nummela kehittyy ja kasvaa suunnitelmien 

mukaan. Vihdin kunnan asukasluku on hieman yli 29 000 (Tilastokeskus 

2020). Nummelan ja Ojakkalan alueella asuu hieman yli 15 000 asukas-

ta. Nummelan ja Ojakkalan väestön arvioidaan 1,5 %:n kasvuennusteen 

mukaan reilusti tuplaantuvan, yli 30 000:een asukkaaseen, vuoteen 2050 

mennessä.  

 

Nykytilanteessa Vihdin kunnan alueella vesihuoltopalveluita tuottaa 

kunnallinen vesihuoltolaitos Vihdin Vesi sekä neljä vesiosuuskuntaa. Ta-
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lousvetenä käytetään pohjavettä ja viemäröidyt jätevedet käsitellään 

kahdessa jätevedenpuhdistamossa. Haja-asutusalueella keskitetyn vesi-

huollon ulkopuolella asuu noin 40 % kunnan asukkaista.  

 

Jätevesien käsittelyn osalta on tunnistettu tarve uudelle ratkaisulle ny-

kyisten puhdistamoiden ikääntyessä.   

 

Ratkaisuvaihtoehtoina ovat olleet:   

 

- nykyisten puhdistamoiden saneeraus 

 

- uusien puhdistamoiden tai yhden uuden keskuspuhdistamon rakentami-

nen 

 

- jätevesien johtaminen siirtoviemärillä puhdistettavaksi HSY:n jäteve-

denpuhdistamolle Espoon Blominmäkeen.  

 

o Siirtoviemärin rinnalle olisi mahdollista ja järkevää rakentaa myös 

siirtovesijohto, jolla johdettaisiin talousvettä HSY:ltä Vihtiin.   

 

o Siirtoviemärivaihtoehtoa on tarkasteltu ensimmäisen kerran jo vuon-

na 2009 (Airix Oy). Keskuspuhdistamosta ja sen siirtoviemäreistä ja 

purkuputkista on laadittu esisuunnitelma vuonna 2019 (Pöyry Oyj, 

nyk. Afry Finland Oy). Viimeisin tekninen ja taloudellinen tarkastelu 

Vihdin jätevesihuollon vaihtoehdoista on laadittu keväällä 2021 

(Ramboll Finland Oy).  

 

Tulevaisuudessa Vihdin kunta on päättänyt edistää jätevesien käsittelyä 

kunnan sisällä, Espoon Blomminmäkeen vedettävän siirtoviemärilinja-

ratkaisun sijaan (Vihdin KV 1.6.2021). Valitun ratkaisun mukaan Kir-

konkylän jätevedenpuhdistamo tullaan uusimaan nykyiselle sijainnilleen 

ja Nummelan jätevedenpuhdistamo tullaan korvaamaan uudella puhdis-

tamolla, joka tullaan sijoittamaan Etelä-Nummelan yritysalueen asema-

kaava-alueelle.  

 

Mikäli päätöksen mukaiselle ratkaisulle ei saada tarvittavia ympäristölu-

pia, Vihdin Vesi ryhtyy edistämään siirtoviemärivaihtoehtoa, jossa koko 

kunnan jätevedet johdetaan HSY:n Blominmäen jätevedenpuhdistamolle 

Espooseen.  

 

Suunniteltu aikataulu päätöksen mukaiselle ratkaisulle on seuraava:  

 

- Kirkonkylän puhdistamo  

 

o Lupahakemus ja käsittely 2022–2023  

o Suunnittelu ja rakentaminen 2023–2025  

o Tavoite olla käytössä 2026  

 

- Etelä-Nummelan puhdistamo  
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o Lupahakemus ja käsittely 2022–2024  

o Hallinnolliset prosessi, valitukset ym. 2024–2026  

o Tavoite päästä rakentamaan 2026      

 

Nummelan uusi puhdistamo mitoitetaan niin, että se pystyy vastaamaan 

myös tulevaisuuden jätevesimäärien käsittelytarpeeseen. Puhdistamoiden 

esisuunnittelu on käynnistetty syyskuussa 2021. Kunnanvaltuuston ensi-

sijaiseksi valitsema vaihtoehto jättää kunnan talousvedenhankintaan liit-

tyvät haasteet vielä auki.   

 

Ennustettu talousvedentarpeen kasvu ja siihen vastaaminen on Vihdin 

kunnan merkittävin vesihuoltoon liittyvä haaste tulevan vuosikymmenen 

aikana. Talousveden osalta ollaan tilanteessa, jossa kunnan nykyiset ve-

silähteet eivät riitä ja uusien löytäminen on osoittautunut haasteelliseksi. 

Asia tulisi ratkaista kokonaisuutena jo lähivuosien aikana, mikä taas vaa-

tii sekä päätöksiä että jatkosuunnittelua pian.  

 

Ehdotus:  Tekninen johtaja:  

 

Tekninen lautakunta päättää ehdottaa kunnanhallitukselle, että Siuntion 

kunta antaa seuraavaan lausunnon Vihdin Veden vesihuollon kehittämis-

suunnitelman luonnoksesta:  

 

Tässä lausunnossa painotetaan aihealueita, jotka ulottuvat vaikutuksil-

taan eniten Siuntion kunnan alueelle.  

 

Suunnitelman väestönkasvuennusteet  

 

Suunnitelmassa on todettu alusta lähtien, että sen perustana käytetään 1,5 

%:n väestönkasvuennustetta. Tästä poiketen, talousveden vesimääräen-

nusteista (kohta 8.2), on käytetty kuitenkin 1 %:n väestönkasvuennustet-

ta. Tässä on merkittävä 0,5 %:n heitto, joka pitäisi korjata suunnitelmaan 

tai vähintään yhtenäistää, erityisesti, kun on tunnistettu Vihdin kunnan 

merkittävämmäksi vesihuoltoon liittyväksi haasteeksi talousvedentar-

peen kasvu ja siihen vastaaminen tulevan vuosikymmenen aikana. Olisi 

hyvä käyttää oikeaa väestönkasvuprosenttia kaikissa, mutta erityisesti ta-

lousveteen, liittyvissä arvioissa.   

 

Jäteveden suhteen suunnitelmassa ei ole arvioitu talousveden tapaan 

kasvavia jätevesimääriä suhteessa väestönkasvuprosenttiin. Tämä olisi 

hyvä lisätä.  

 

Suunnitelmassa olisi myös hyvä verrata väestönkasvua eri skenaarioissa, 

jotta lukija saisi selkeän kokonaiskuvan siitä, miten suuri ennustettu vai-

kutus Tunnin Junan toteutumisella olisi väestönkasvuun ja mihin tähän 

suunnitelmaan valittu 1,5 %:n kasvu siinä mittakaavassa suhteutuu.  

 

Ympäristölupaan liittyvät epävarmuustekijät  

 



SIUNTION KUNTA PÖYTÄKIRJAOTE 

Kunnanhallitus 31.1.2022 

§ 24 

 

Otteen oikeaksi todistaa 

 

Siuntio 1.2.2022 

Erika Parvikoski 

Hallintokoordinaattori 

 

Lupahakemusten käsittely- ja valitusaikataulu on optimistinen. Tulisiko 

ottaa huomioon myös koko hallintoprosessin mahdollinen piteneminen? 

Vertailukohteeksi voi ottaa esimerkiksi Vihdin Veden 2016 jätetyn lupa-

hakemuksen, jonka käsittelyyn ja hallinnollisiin prosesseihin meni pi-

dempään. Jos vielä prosessin keston lisäksi päätös on, ettei lupaa anneta, 

miten kunta takaa, että pystytään aikataulussa turvaamaan kasvavan vä-

estön jätevedenhuolto ja siihen kytköksissä olevat talousveden riittämis-

haasteet nopealla aikataululla ja täysin uudella hankkeella?   

 

Toimenpideohjelmassa (Liite 1. Esitys toimenpideohjelmaksi) on taulu-

kossa maininta kursiivilla ”Varalla vaihtoehto koko kunnan jätevesien 

johtamisesta HSY:n Blominmäen puhdistamolle Espooseen.”. Alusta-

vaksi aikatauluksi on määritetty tämän osalta suunnittelu 2024-2025 ja 

toteutus 2026. Asiaa ei ole avattu enempää. Olisiko tarpeen kirjata käy-

tännön toimenpiteitä, miten Blomminmäen siirtoviemärihanketta suunni-

tellaan ja valmistellaan taustalla, jotta se ei jää vain taulukkoon mainin-

naksi? Toimilla varmistettaisiin, että tarpeen tullen päästäisiin nopeasti 

vaihtamaan suunnitelmaa ja pysymään ympäristöluvan määräysten mu-

kaisessa aikataulussa, jossa on lopetettava Risubackanjokeen laskettavat 

vedet viimeistään 2026.  

 

Lisäksi on huomioitava, että AVI ei ole vielä antanut päätöstä ympäristö-

luvan määräyksen 22 mukaisesti toimitetusta jätevesienkäsittelyn suun-

nitelmasta, johon tämäkin suunnitelma perustuu. Tämä viivästyttää 

hankkeen käsittelyä entisestään.  

 

Tiivistettynä, aikataulussa on paljon epävarmuustekijöitä ja muuttujia, 

jotka tulisi huomioida paremmin. Tämän lisäksi lupa puhdistusvesien 

johtamiselle Siuntionjoen vesistöön on Vihdin aiempien omienkin selvi-

tystenkin mukaan erittäin haastavaa ja jopa epätodennäköistä.   

 

Puhdistusvesien laskeminen Siuntionjokeen johtavaan Natura-vesistöön  

 

Aiemminkin annettujen lausuntojen mukaisesti, Siuntio vastustaa edel-

leen puhdistusvesien laskemista Siuntionjoen Natura-alueeseen johta-

vaan vesistöön. Nummelan jätevedenpuhdistamo on ollut merkittävin 

yksittäinen pistekuormittaja Siuntionjoen vesistössä.  

 

Siuntion kunta on aiemmissa lausunnoissaan painottanut, että jätevesien 

johtamiselle on löydettävä muu ratkaisu, kuin niiden johtaminen Siunti-

onjokeen johtavaan vesistöön. Länsi-Suomen ympäristölupaviraston, 

Vaasan hallinto-oikeuden ja korkeimman hallinto-oikeuden päätökset, 

Euroopan unionin vesipuitedirektiivi ja kansallinen lainsäädäntö ovat tu-

keneet Siuntion kunnan aiempia kantoja. Päätös johtaa vesiä Siuntionjo-

en vesistöön on myös ristiriidassa kuntien yhteisen Siuntionjoki 2030 -

hankeen kanssa, jonka keskeisenä päämääränä on saavuttaa Siuntionjoen 

vesistön hyvä ekologinen tila. Vesiekosysteemin hyvä ekologinen tila 

nostaa sekä vesistön että sitä ympäröivän maan virkistys- ja käyttöarvoa 

edistäen myös Länsi-Uudenmaan alueen taloutta. Lisäksi, on otettava 

huomioon, että Siuntion kunta on johtanut omat jätevetensä vuodesta 
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2013 lähtien siirtoviemärin kautta Kirkkonummen ja Espoon viemäri-

verkostoon. 

 

Tekninen lautakunta päättää tarkastaa pykälän kokouksessa.  

 

Käsittely: Käydyn keskustelun perusteella esittelijä teki muutetun ehdotuksen (li-

säykset lihavoitu).  

 

Muutettu ehdotus:  Tekninen lautakunta päättää ehdottaa kunnanhallitukselle, että Siuntion 

kunta antaa seuraavaan lausunnon Vihdin Veden vesihuollon kehittämis-

suunnitelman luonnoksesta:  

 

Tässä lausunnossa painotetaan aihealueita, jotka ulottuvat vaikutuksil-

taan eniten Siuntion kunnan alueelle.  

 

Suunnitelman väestönkasvuennusteet  

 

Suunnitelmassa on todettu alusta lähtien, että sen perustana käytetään 1,5 

%:n väestönkasvuennustetta. Tästä poiketen, talousveden vesimääräen-

nusteista (kohta 8.2), on käytetty kuitenkin 1 %:n väestönkasvuennustet-

ta. Tässä on merkittävä 0,5 %:n heitto, joka pitäisi korjata suunnitelmaan 

tai vähintään yhtenäistää, erityisesti, kun on tunnistettu Vihdin kunnan 

merkittävämmäksi vesihuoltoon liittyväksi haasteeksi talousvedentar-

peen kasvu ja siihen vastaaminen tulevan vuosikymmenen aikana. Olisi 

hyvä käyttää oikeaa väestönkasvuprosenttia kaikissa, mutta erityisesti ta-

lousveteen, liittyvissä arvioissa.   

 

Jäteveden suhteen suunnitelmassa ei ole arvioitu talousveden tapaan 

kasvavia jätevesimääriä suhteessa väestönkasvuprosenttiin. Tämä olisi 

hyvä lisätä.  

 

Suunnitelmassa olisi myös hyvä verrata väestönkasvua eri skenaarioissa, 

jotta lukija saisi selkeän kokonaiskuvan siitä, miten suuri ennustettu vai-

kutus Tunnin Junan toteutumisella olisi väestönkasvuun ja mihin tähän 

suunnitelmaan valittu 1,5 %:n kasvu siinä mittakaavassa suhteutuu.  

 

Ympäristölupaan liittyvät epävarmuustekijät  

 

Lupahakemusten käsittely- ja valitusaikataulu on optimistinen. Tulisiko 

ottaa huomioon myös koko hallintoprosessin mahdollinen piteneminen? 

Vertailukohteeksi voi ottaa esimerkiksi Vihdin Veden 2016 jätetyn lupa-

hakemuksen, jonka käsittelyyn ja hallinnollisiin prosesseihin meni pi-

dempään. Jos vielä prosessin keston lisäksi päätös on, ettei lupaa anneta, 

miten kunta takaa, että pystytään aikataulussa turvaamaan kasvavan vä-

estön jätevedenhuolto ja siihen kytköksissä olevat talousveden riittämis-

haasteet nopealla aikataululla ja täysin uudella hankkeella?   

 

Toimenpideohjelmassa (Liite 1. Esitys toimenpideohjelmaksi) on taulu-

kossa maininta kursiivilla ”Varalla vaihtoehto koko kunnan jätevesien 

johtamisesta HSY:n Blominmäen puhdistamolle Espooseen.”. Alusta-



SIUNTION KUNTA PÖYTÄKIRJAOTE 

Kunnanhallitus 31.1.2022 

§ 24 

 

Otteen oikeaksi todistaa 

 

Siuntio 1.2.2022 

Erika Parvikoski 

Hallintokoordinaattori 

 

vaksi aikatauluksi on määritetty tämän osalta suunnittelu 2024-2025 ja 

toteutus 2026. Asiaa ei ole avattu enempää. Olisiko tarpeen kirjata käy-

tännön toimenpiteitä, miten Blomminmäen siirtoviemärihanketta suunni-

tellaan ja valmistellaan taustalla, jotta se ei jää vain taulukkoon mainin-

naksi? Toimilla varmistettaisiin, että tarpeen tullen päästäisiin nopeasti 

vaihtamaan suunnitelmaa ja pysymään ympäristöluvan määräysten mu-

kaisessa aikataulussa, jossa on lopetettava Risubackanjokeen laskettavat 

vedet viimeistään 2026.  

 

Lisäksi on huomioitava, että AVI ei ole vielä antanut päätöstä ympäristö-

luvan määräyksen 22 mukaisesti toimitetusta jätevesienkäsittelyn suun-

nitelmasta, johon tämäkin suunnitelma perustuu. Tämä viivästyttää 

hankkeen käsittelyä entisestään.  

 

Tiivistettynä, aikataulussa on paljon epävarmuustekijöitä ja muuttujia, 

jotka tulisi huomioida paremmin. Tämän lisäksi lupa puhdistusvesien 

johtamiselle Siuntionjoen vesistöön on Vihdin aiempien omienkin selvi-

tystenkin mukaan erittäin haastavaa ja jopa epätodennäköistä.   

 

Puhdistusvesien laskeminen Siuntionjokeen johtavaan Natura-vesistöön  

 

Aiemminkin annettujen lausuntojen mukaisesti, Siuntio vastustaa vah-

vasti edelleen puhdistusvesien laskemista Siuntionjoen Natura-alueeseen 

johtavaan vesistöön. Nummelan jätevedenpuhdistamo on ollut merkittä-

vin yksittäinen pistekuormittaja Siuntionjoen vesistössä.  

 

Siuntion kunta on aiemmissa lausunnoissaan painottanut, että jätevesien 

johtamiselle on löydettävä muu ratkaisu, kuin niiden johtaminen Siunti-

onjokeen johtavaan vesistöön. Jo vuodesta 1974 jolloin aloitettiin joh-

taa jätevedet Nummelan puhdistamosta vesirajan yli Risubackanjo-

keen Karhujärven kautta Siuntionjoen vesistöihin, jolloin oman 

kunnan alueella olevat vesistöt, Enäjärvi, Poikkipuoliainen, Palojär-

vi ym. ohitettiin ja täten säästettiin tästä kuormituksesta. Länsi-

Suomen ympäristölupaviraston, Vaasan hallinto-oikeuden ja korkeim-

man hallinto-oikeuden päätökset, Euroopan unionin vesipuitedirektiivi ja 

kansallinen lainsäädäntö ovat tukeneet Siuntion kunnan aiempia kantoja. 

Päätös johtaa vesiä Siuntionjoen vesistöön on myös ristiriidassa kuntien 

yhteisen Siuntionjoki 2030 -hankeen kanssa, jonka keskeisenä päämää-

ränä on saavuttaa Siuntionjoen vesistön hyvä ekologinen tila. Ve-

siekosysteemin hyvä ekologinen tila nostaa sekä vesistön että sitä ympä-

röivän maan virkistys- ja käyttöarvoa edistäen myös Länsi-Uudenmaan 

alueen taloutta. Lisäksi, on otettava huomioon, että Siuntion kunta on 

johtanut omat jätevetensä vuodesta 2013 lähtien siirtoviemärin kautta 

Kirkkonummen ja Espoon viemäriverkostoon. 

 

Siuntionjoki vesistöineen on valtasuoni koko Siuntion alueella, Vidin 

kunnan rajalta pohjoisessa Pikkalanlahteen etelässä. Luonnonlähei-

senä asuinalueena, virkistyskalastus ja elämysmatkailu/ melonta ym. 

jo toiminnassa oleville elinkeinojen kehittämiselle tämä asia on hy-
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vin vakava asia, kuten koko Siuntion kunnan imagoa ja tulevaisuut-

ta ajatellen. 

 

Tekninen lautakunta päättää tarkastaa pykälän kokouksessa.  

 

Päätös:  Muutetun ehdotuksen mukaan.  

 

Tämä pykälä tarkastettiin kokouksessa. 

 

Tämän jälkeen käsiteltiin pykälä 17. 

==== 

 

KH 31.1.2022 § 24 

 Tekninen lautakunta on valmistellut lausunnon Vihdin Veden vesihuol-

lon kehittämissuunnitelman luonnoksessa. 

 

Ehdotus:  Kunnanjohtaja 

 

Kunnanhallitus päättää antaa seuraavan lausunnon:  

 

Tässä lausunnossa painotetaan aihealueita, jotka ulottuvat vaikutuksil-

taan eniten Siuntion kunnan alueelle.  

 

Suunnitelman väestönkasvuennusteet  

 

Suunnitelmassa on todettu alusta lähtien, että sen perustana käytetään 1,5 

%:n väestönkasvuennustetta. Tästä poiketen, talousveden vesimääräen-

nusteista (kohta 8.2), on käytetty kuitenkin 1 %:n väestönkasvuennustet-

ta. Tässä on merkittävä 0,5 %:n heitto, joka pitäisi korjata suunnitelmaan 

tai vähintään yhtenäistää, erityisesti, kun on tunnistettu Vihdin kunnan 

merkittävämmäksi vesihuoltoon liittyväksi haasteeksi talousvedentar-

peen kasvu ja siihen vastaaminen tulevan vuosikymmenen aikana. Olisi 

hyvä käyttää oikeaa väestönkasvuprosenttia kaikissa, mutta erityisesti ta-

lousveteen, liittyvissä arvioissa.   

 

Jäteveden suhteen suunnitelmassa ei ole arvioitu talousveden tapaan 

kasvavia jätevesimääriä suhteessa väestönkasvuprosenttiin. Tämä olisi 

hyvä lisätä.  

 

Suunnitelmassa olisi myös hyvä verrata väestönkasvua eri skenaarioissa, 

jotta lukija saisi selkeän kokonaiskuvan siitä, miten suuri ennustettu vai-

kutus Tunnin Junan toteutumisella olisi väestönkasvuun ja mihin tähän 

suunnitelmaan valittu 1,5 %:n kasvu siinä mittakaavassa suhteutuu.  

 

Ympäristölupaan liittyvät epävarmuustekijät  

 

Lupahakemusten käsittely- ja valitusaikataulu on optimistinen. Tulisiko 

ottaa huomioon myös koko hallintoprosessin mahdollinen piteneminen? 

Vertailukohteeksi voi ottaa esimerkiksi Vihdin Veden 2016 jätetyn lupa-

hakemuksen, jonka käsittelyyn ja hallinnollisiin prosesseihin meni pi-
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dempään. Jos vielä prosessin keston lisäksi päätös on, ettei lupaa anneta, 

miten kunta takaa, että pystytään aikataulussa turvaamaan kasvavan vä-

estön jätevedenhuolto ja siihen kytköksissä olevat talousveden riittämis-

haasteet nopealla aikataululla ja täysin uudella hankkeella?   

 

Toimenpideohjelmassa (Liite 1. Esitys toimenpideohjelmaksi) on taulu-

kossa maininta kursiivilla ”Varalla vaihtoehto koko kunnan jätevesien 

johtamisesta HSY:n Blominmäen puhdistamolle Espooseen.”. Alusta-

vaksi aikatauluksi on määritetty tämän osalta suunnittelu 2024-2025 ja 

toteutus 2026. Asiaa ei ole avattu enempää. Olisiko tarpeen kirjata käy-

tännön toimenpiteitä, miten Blomminmäen siirtoviemärihanketta suunni-

tellaan ja valmistellaan taustalla, jotta se ei jää vain taulukkoon mainin-

naksi? Toimilla varmistettaisiin, että tarpeen tullen päästäisiin nopeasti 

vaihtamaan suunnitelmaa ja pysymään ympäristöluvan määräysten mu-

kaisessa aikataulussa, jossa on lopetettava Risubackanjokeen laskettavat 

vedet viimeistään 2026.  

 

Lisäksi on huomioitava, että AVI ei ole vielä antanut päätöstä ympäristö-

luvan määräyksen 22 mukaisesti toimitetusta jätevesienkäsittelyn suun-

nitelmasta, johon tämäkin suunnitelma perustuu. Tämä viivästyttää 

hankkeen käsittelyä entisestään.  

 

Tiivistettynä, aikataulussa on paljon epävarmuustekijöitä ja muuttujia, 

jotka tulisi huomioida paremmin. Tämän lisäksi lupa puhdistusvesien 

johtamiselle Siuntionjoen vesistöön on Vihdin aiempien omienkin selvi-

tystenkin mukaan erittäin haastavaa ja jopa epätodennäköistä.   

 

Puhdistusvesien laskeminen Siuntionjokeen johtavaan Natura-vesistöön  

 

Aiemminkin annettujen lausuntojen mukaisesti, Siuntio vastustaa vah-

vasti edelleen puhdistusvesien laskemista Siuntionjoen Natura-alueeseen 

johtavaan vesistöön. Nummelan jätevedenpuhdistamo on ollut merkittä-

vin yksittäinen pistekuormittaja Siuntionjoen vesistössä.  

 

Siuntion kunta on aiemmissa lausunnoissaan painottanut, että jätevesien 

johtamiselle on löydettävä muu ratkaisu, kuin niiden johtaminen Siunti-

onjokeen johtavaan vesistöön. Jo vuodesta 1974 jolloin aloitettiin joh-

taa jätevedet Nummelan puhdistamosta vesirajan yli Risubackanjo-

keen Karhujärven kautta Siuntionjoen vesistöihin, jolloin oman 

kunnan alueella olevat vesistöt, Enäjärvi, Poikkipuoliainen, Palojär-

vi ym. ohitettiin ja täten säästettiin tästä kuormituksesta. Länsi-

Suomen ympäristölupaviraston, Vaasan hallinto-oikeuden ja korkeim-

man hallinto-oikeuden päätökset, Euroopan unionin vesipuitedirektiivi ja 

kansallinen lainsäädäntö ovat tukeneet Siuntion kunnan aiempia kantoja. 

Päätös johtaa vesiä Siuntionjoen vesistöön on myös ristiriidassa kuntien 

yhteisen Siuntionjoki 2030 -hankeen kanssa, jonka keskeisenä päämää-

ränä on saavuttaa Siuntionjoen vesistön hyvä ekologinen tila. Ve-

siekosysteemin hyvä ekologinen tila nostaa sekä vesistön että sitä ympä-

röivän maan virkistys- ja käyttöarvoa edistäen myös Länsi-Uudenmaan 

alueen taloutta. Lisäksi, on otettava huomioon, että Siuntion kunta on 
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johtanut omat jätevetensä vuodesta 2013 lähtien siirtoviemärin kautta 

Kirkkonummen ja Espoon viemäriverkostoon. 

 

Siuntionjoki vesistöineen on valtasuoni koko Siuntion alueella, Vidin 

kunnan rajalta pohjoisessa Pikkalanlahteen etelässä. Luonnonlähei-

senä asuinalueena, virkistyskalastus ja elämysmatkailu/ melonta ym. 

jo toiminnassa oleville elinkeinojen kehittämiselle tämä asia on hy-

vin vakava asia, kuten koko Siuntion kunnan imagoa ja tulevaisuut-

ta ajatellen. 

 

Edelleen kunnanhallitus päättää tarkastaa tämän pykälän kokouksessa.  

 

Käsittely: Merkittiin, että tämä asia käsiteltiin §:n 1 jälkeen. 

 

Päätös: Ehdotuksen mukaan.  

 

Tämä asiakohta tarkastettiin kokouksessa. 

 = = =   

 

 


